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PROTOKÓŁ NR XXIV/16
z  obrad  XXIV  zwyczajnej  Sesji  Rady  Miasta  Grajewo,  która  odbyła  się  w  dniu
24 sierpnia 2016 roku, w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Grajewo pod przewodnictwem pani
Haliny Muryjas-Rząsy – Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo.

Stan liczbowy radnych – 21

Radnych obecnych na Sesji – 21

Sesję rozpoczęto o godz. 15.30

Sesję zakończono o godz. 18.20

Sesja nagrywana w wersji audio-video

Radni obecni na Sesji RM:
1. Babul Tomasz
2. Boć Edward
3. Cebeliński Tomasz
4. Chełmińska Scholastyka
5. Chiliński Ryszard
6. Chrzanowska-Karwowska Aneta
7. Dembiński Wiesław
8. Fadrowski Zbigniew
9. Fidura Jerzy
10. Formejster Wojciech
11. Grabowska Wioleta
12. Maleszewski Wojciech
13. Mścichowski Andrzej
14. Muryjas-Rząsa Halina
15. Niewiarowski Andrzej
16. Opara Anna
17. Paszkowski Tomasz
18. Podlaski Kazimierz
19. Purwin Daniel
20. Stefańska Monika
21. Stuchła Marcin
/Lista obecności stanowi Załącznik nr 1 do Protokołu/
W obradach uczestniczyły inne osoby zgodnie z Listą obecności, która stanowi  Załącznik nr 2
do Protokołu.
Porządek obrad:

1. Otwarcie obrad XXIV Sesji Rady Miasta i stwierdzenie prawomocności.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Zapytania i interpelacje radnych.
4. Sprawozdanie  Burmistrza  Miasta  z  działalności  międzysesyjnej  oraz  informacje

z realizacji uchwał.
5. Informacja na temat gospodarki odpadami komunalnymi w I półroczu.
6. Informacja o kosztach i przebiegu imprezy „Dni Grajewa 2016”.
7. Stan przygotowania szkół i przedszkoli do rozpoczęcia roku szkolnego 2016/2017:

a) remonty wykonane w czasie wakacji,
b) zabezpieczenie  miejsc  w  przedszkolach  w  kontekście  potrzeb  w  mieście-liczba

sześciolatków w klasach pierwszych,
c) klasy integracyjne w szkołach,
d) klasy sportowe w szkołach,
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e) kadra.
8. Informacja na temat oświetlenia ulicznego w mieście.
9. Podjęcie uchwał w sprawach:

a) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  dzierżawy  i  najmu
z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami mającymi umowy zawarte na czas
oznaczony do 3 lat;

b) uchwalenia „Programu usuwania barszczu Sosnowskiego (Heracleum sosnowskyi)”;
c) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  połączenia  samorządowych  instytucji  kultury-

Miejskiego  Domu  Kultury  w  Grajewie  i  Grajewskiej  Izby  Historycznej  oraz
utworzenia Grajewskiego Centrum Kultury;

d) wprowadzenia oraz określenia wysokości opłaty prolongacyjnej;
e) udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu; 
f) udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu; 
g) udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu;
h) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2026;
i) zmian w budżecie miasta Grajewo na 2016 rok.

10. Odpowiedzi na interpelacje, zapytania i wnioski.
11. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta z działalności międzysesyjnej. 
12. Przyjęcie protokołu z XXIII Sesji Rady Miasta.
13. Wolne wnioski i informacje.
14. Zamknięcie XXIV Sesji Rady Miasta.

ad 1
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Dokonała  otwarcia  XXIV  zwyczajnej  Sesji  Rady  Miasta  Grajewo,  wypowiadając  zdanie:
„Otwieram  XXIV  zwyczajną  Sesję  Rady  Miasta  Grajewo”.  Na  podstawie  listy  obecności
stwierdziła, że na 21 radnych w obradach aktualnie bierze udział 21 radnych, co stanowi kworum
i wystarczy do podjęcia prawomocnych uchwał. 

ad 2
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Przedstawiła porządek obrad XXIV zwyczajnej Sesji Rady Miasta, który stanowi Załącznik nr 3
do Protokołu.  Poinformowała,  że  na jej  ręce  wpłynął  wniosek Burmistrza  o  zmianę  porządku
obrad, polegającą na wprowadzeniu projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania
Komisji Rady Miasta, ustalenia ich przedmiotu działania i składów osobowych. Zaproponowała, by
był to nowy punkt 9j. Następnie poddała wniosek pod głosowanie.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie wprowadziła zmianę do porządku obrad,
polegającą na wprowadzeniu projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania

Komisji Rady Miasta (jako punkt 9j)
Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  wprowadziła  zmianę  do  porządku  obrad,  polegającą
na  wprowadzeniu  projektu  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  powołania  Komisji  Rady
Miasta  (jako  punkt  9j)  –  przy  21  głosach  za,  0  przeciw  i  0  wstrzymujących  się.  Zapytała,
czy  do  porządku  obrad  będą  inne  wnioski.  Wobec  ich  braku  stwierdziła,  że  porządek  obrad
realizowany będzie z wprowadzoną zmianą.

ad 3
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Dokonała otwarcia punktu 3.: „Zapytania i interpelacje radnych”.
Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta
Poruszył temat przesunięcia środków z inwestycji na ul. Ekologicznej na inne działania. W związku
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z tym, że jest możliwa dotacja na tę inwestycję zapytał, z jakich funduszy zewnętrznych miasto
chce skorzystać i jaki jest ewentualny termin ich uzyskania.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Powiedział,  że możliwe jest  uzyskanie dofinansowania z  Programu Rozwoju Dróg Lokalnych.
Wnioski można składać do 15 września. Droga ta posiada takie parametry,  które kwalifikują ją
do  uzyskania  bardzo  dobrej  punktacji  przy  ocenie  wniosków.  Rozstrzygnięcie  ma  nastąpić  na
początku przyszłego roku.
Pan Wiesław Dembiński – Wiceprzewodniczący Rady Miasta
Podziękował  Burmistrzowi  za  organizację  spotkań  z  mieszkańcami  w  okręgach  wyborczych.
Zwrócił też uwagę na to, co dzieje się wieczorami na parkingu przed Urzędem Miasta.
Pan Andrzej Mścichowski – Radny Miasta
Zwrócił uwagę na zapadnięte studzienki kanalizacyjne na ul. Ełckiej.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Zadała następujące pytania:

 Czy jest możliwość usunięcia trawy porastającej bieżnię przy SP nr 4?
 Czy jest możliwość instalacji drugiego znaku na ścieżce rowerowej w Parku Solidarności?

Pani Beata Szewczyk – Dyrektor ZSM nr 3
Powiedziała, że bieżnia zarasta cały czas mimo przeprowadzanych zabiegów pielęgnacyjnych.
Pan Tomasz Babul – Radny Miasta
Powiedział, że w jego opinii bieżnia wymaga remontu.
Pan Jerzy Fidura – Radny Miasta
Zapytał,  kiedy  rozpocznie  się  budowa  kanalizacji  sanitarnej  na  terenach  po  byłej  jednostce
wojskowej.
Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta
Zapytał, czy został wyłoniony wykonawca budowy chodnika przy ul. Wiktorowo.
Pan Tomasz Babul – Radny Miasta
W związku z odstąpieniem od sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego
terenów między ulicami 9. PSK a Ekologiczną zapytał, jakie są obecnie podjęte czynności związane
z przeznaczeniem tego terenu.
Pan Edward Boć – Radny Miasta
Zwrócił się z prośbą o skierowanie ciężkiego ruchu jadącego z Łomży w stronę Białegostoku przez
ul. Robotniczą.
Pani Anna Opara – Radna Miasta
Zapytała, kiedy zostaną doświetlone przejścia na ulicach Ełckiej i Wojska Polskiego.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Odpowiedział, że już zostały zamontowane lampy doświetlające.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Przedstawiła wykaz interpelacji i wniosków złożonych przez radnych w okresie międzysesyjnym
/Załącznik nr 5 do Protokołu/. W związku z brakiem innych zgłoszeń stwierdziła, że odpowiedzi
zostaną  udzielone  w  punkcie  10.  lub  wcześniej,  przy  okazji  omawiania  spraw  merytorycznie
związanych z poruszanymi w pytaniach tematami.

ad 4
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zgodnie z porządkiem obrad zwróciła się z prośbą do Burmistrza o przedstawienie sprawozdania
z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym.  Poinformowała,  że  w  dyspozycji  państwa  Radnych
są  informacje  na  temat  realizacji  uchwał  Rady Miasta  Grajewo,  które  zostały  podjęte  podczas
XXI Sesji  Rady Miasta,  stąd  też  ich  przedstawianie  wydaje  się  zbędne  /Informacje  stanowią
Załącznik nr 6 do Protokołu/.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Przedstawił sprawozdanie Burmistrza Miasta Grajewo z kierowania bieżącymi sprawami miasta
oraz z odbytych spotkań, wyjazdów służbowych, działań wielokierunkowych, tj. reprezentowania
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miasta  Grajewo  na  zewnątrz.  Przedstawił  również  sprawozdanie  z  podpisanych  Zarządzeń
Burmistrza jako organu wykonawczego miasta w okresie od poprzedniej  zwyczajnej sesji  Rady
Miasta, tj. od dnia 29 czerwca 2016 roku do dnia dzisiejszego /Sprawozdanie stanowi Załącznik
nr 7 do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec  braku  pytań  zwróciła  się  do  Rady Miasta  o  przyjęcie  sprawozdania  Burmistrza  Miasta
z działalności międzysesyjnej  oraz informacji  z realizacji  uchwał podjętych na  XXI Sesji Rady
Miasta – w drodze głosowania.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta
z działalności międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym,
tj. od dnia 29 czerwca 2016 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał

podjętych na XXI Sesji Rady Miasta.
Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Burmistrza Miasta z działalności
międzysesyjnej, w tym z podpisanych zarządzeń w okresie międzysesyjnym, tj. od dnia 29 czerwca
2016 roku do dnia dzisiejszego oraz informacje z realizacji uchwał podjętych na XXI Sesji Rady
Miasta – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Panu Burmistrzowi
za przygotowanie i przedstawienie sprawozdania.

ad 5
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła punkt dotyczący informacji na temat gospodarki odpadami komunalnymi w I półroczu
/Informacja stanowi Załącznik nr 8 do Protokołu/.  Następnie zwróciła się do Przewodniczącej
obrad  wtorkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta  o  przedstawienie  opinii
w przedmiotowej sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała,  czy  do  przedmiotowego  materiału  są  jakieś  uwagi  bądź  wnioski.  Wobec  ich  braku
zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat gospodarki
odpadami komunalnymi w I półroczu.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  przyjęła  informację  na  temat  gospodarki  odpadami
komunalnymi w I półroczu – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.

ad 6
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  punkt  dotyczący  informacji  o  kosztach  i  przebiegu  imprezy  „Dni  Grajewa  2016”
/Informacja stanowi Załącznik nr 10 do Protokołu/. Następnie zwróciła się do Przewodniczącej
obrad  wtorkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta  o  przedstawienie  opinii
w przedmiotowej sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/.
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Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała,  czy  do  przedmiotowego  materiału  są  jakieś  uwagi  bądź  wnioski.  Wobec  ich  braku
zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację o kosztach i przebiegu
imprezy „Dni Grajewa 2016”.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informację o kosztach i przebiegu imprezy „Dni
Grajewa 2016” – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.

ad 7
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  punkt  dotyczący  informacji  na  temat  stanu  przygotowania  szkół  i  przedszkoli
do  rozpoczęcia  roku  szkolnego  2016/2017  /Informacje  stanowią  Załączniki  nr  11  –  17
do  Protokołu/.  Następnie  zwróciła  się  do  Przewodniczącej  obrad  wtorkowego  wspólnego
posiedzenia Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w przedmiotowej sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały przedmiotowe informacje /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała,  czy  do  przedmiotowego  materiału  są  jakieś  uwagi  bądź  wnioski.  Wobec  ich  braku
zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informacje na temat stanu
przygotowania szkół i przedszkoli do rozpoczęcia roku szkolnego 2016/2017 .

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła informacje na temat stanu przygotowania szkół
i  przedszkoli  do  rozpoczęcia  roku  szkolnego  2016/2017   –  przy  21  głosach  za,  0  przeciw
i 0 wstrzymujących się.

ad 8
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  punkt  dotyczący  informacji  na  temat  oświetlenia  ulicznego  w mieście  /Informacja
stanowi  Załącznik  nr  18  do  Protokołu/.  Następnie  zwróciła  się  do  Przewodniczącej  obrad
wtorkowego wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii w przedmiotowej
sprawie.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały przedmiotową informację /Opinia Komisji stanowi Załącznik nr 9 do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała,  czy  do  przedmiotowego  materiału  są  jakieś  uwagi  bądź  wnioski.  Wobec  ich  braku
zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła informację na temat oświetlenia
ulicznego w mieście.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  przyjęła  informację  na  temat  oświetlenia  ulicznego
w mieście – przy 21 głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.
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Następnie zarządziła przerwę w obradach od godz.  16.45. Wznowienie XXIV Sesji Rady Miasta
nastąpiło o godz. 17.10.

ad 9
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Dokonała otwarcia punktu 8. porządku obrad, dotyczącego podjęcia pakietu uchwał.

ad 9a
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały w sprawie  wyrażenia  zgody na  zawarcie
kolejnych  umów  dzierżawy i  najmu  z  dotychczasowymi  dzierżawcami  i  najemcami  mającymi
umowy zawarte  na czas oznaczony do 3 lat.  Następnie zwróciła  się  do Przewodniczącej  obrad
wtorkowego   wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta  o  przedstawienie  opinii  Komisji
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  9
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym podjęła Uchwałę Nr XXIV/190/16 w sprawie wyrażenia
zgody na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami

i najemcami mającymi umowy zawarte na czas oznaczony do 3 lat.
Głosowanie:  2 głosów za, 0 przeciw, 1 wstrzymujący się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  podjęła  Uchwałę  Nr  XXIV/190/16  w  sprawie  wyrażenia  zgody
na zawarcie kolejnych umów dzierżawy i najmu z dotychczasowymi dzierżawcami i najemcami
mającymi  umowy  zawarte  na  czas  oznaczony  do  3  lat  /Uchwała  stanowi  Załącznik  nr  19
do Protokołu/ przy 20 głosach za, 0 przeciw, 1 wstrzymującym się.

ad 9b
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie uchwalenia „Programu usuwania
barszczu  Sosnowskiego  (Heracleum  sosnowskyi)”.  Następnie  zwróciła  się  do  Przewodniczącej
obrad wtorkowego  wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miasta o przedstawienie opinii Komisji
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  9
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/191/16 w sprawie
uchwalenia „Programu usuwania barszczu Sosnowskiego (Heracleum sosnowskyi)”.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/191/16 w sprawie uchwalenia
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„Programu  usuwania  barszczu  Sosnowskiego  (Heracleum  sosnowskyi)”  /Uchwała  stanowi
Załącznik nr 20 do Protokołu/ przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 9c
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie połączenia
samorządowych  instytucji  kultury-  Miejskiego  Domu  Kultury  w  Grajewie  i  Grajewskiej  Izby
Historycznej  oraz  utworzenia  Grajewskiego  Centrum  Kultury.  Następnie  zwróciła  się
do  Przewodniczącej  obrad  wtorkowego   wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta
o przedstawienie opinii Komisji w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  9
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/192/16
zmieniającą uchwałę w sprawie połączenia samorządowych instytucji kultury- Miejskiego
Domu Kultury w Grajewie i Grajewskiej Izby Historycznej oraz utworzenia Grajewskiego

Centrum Kultury.
Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/192/16 zmieniającą uchwałę
w sprawie połączenia samorządowych instytucji kultury- Miejskiego Domu Kultury w Grajewie
i Grajewskiej Izby Historycznej oraz utworzenia Grajewskiego Centrum Kultury /Uchwała stanowi
Załącznik nr 21 do Protokołu/ przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 9d
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze  uchwałodawczej  poddała  projekt  uchwały w sprawie  wprowadzenia  oraz  określenia
wysokości opłaty prolongacyjnej.  Następnie zwróciła się do Przewodniczącej obrad wtorkowego
wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta  o  przedstawienie  opinii  Komisji  w  sprawie
przedmiotowego projektu uchwały.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  9|
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/193/16 w sprawie
wprowadzenia oraz określenia wysokości opłaty prolongacyjnej.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  XXIV/193/16  w  sprawie
wprowadzenia  oraz  określenia  wysokości  opłaty  prolongacyjnej  /Uchwała  stanowi  Załącznik
nr 22 do Protokołu/ przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.
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ad 9e
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej  poddała projekt  uchwały w sprawie  udzielenia  pomocy finansowej
przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu (Zakład Opiekuńczo-Leczniczy w Szczuczynie).
Następnie  zwróciła  się  do  Przewodniczącej  obrad  wtorkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji
Rady Miasta o przedstawienie opinii Komisji w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  9
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/194/16 w sprawie
udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/194/16 w sprawie udzielenia
pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu /Uchwała stanowi Załącznik
nr 23 do Protokołu/ przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 9f
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej  poddała projekt  uchwały w sprawie  udzielenia  pomocy finansowej
przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu (Szpital Ogólny w Grajewie).  Następnie zwróciła
się  do  Przewodniczącej  obrad  wtorkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta
o przedstawienie opinii Komisji w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  9  do
Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/195/16 w sprawie
udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/195/16 w sprawie udzielenia
pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu /Uchwała stanowi Załącznik
nr 24 do Protokołu/ przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 9g
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej  poddała projekt  uchwały w sprawie  udzielenia  pomocy finansowej
przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu (droga powiatowa nr 1802B).  Następnie zwróciła
się  do  Przewodniczącej  obrad  wtorkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta
o przedstawienie opinii Komisji w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
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Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  9
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/196/16 w sprawie
udzielenia pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/196/16 w sprawie udzielenia
pomocy finansowej przez miasto Grajewo powiatowi grajewskiemu /Uchwała stanowi Załącznik
nr 25 do Protokołu/ przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 9h
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy
Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2026. Następnie zwróciła się do Przewodniczącej obrad
wtorkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji  Rady  Miasta  o  przedstawienie  opinii  Komisji
w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  9
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/197/16 w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej miasta Grajewo na lata 2016 – 2026.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/197/16 w sprawie uchwalenia
Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  miasta  Grajewo  na  lata  2016  –  2026  /Uchwała  stanowi
Załącznik nr 26 do Protokołu/ przy 21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.

ad 9i
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Grajewo
na 2016 rok. Następnie zwróciła się do Przewodniczącej obrad wtorkowego wspólnego posiedzenia
Komisji  Rady  Miasta  o  przedstawienie  opinii  Komisji  w  sprawie  przedmiotowego  projektu
uchwały.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  9
do Protokołu/.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Wyjaśnił  i  omówił  istotę  zmian  dokonywanych  w  przedmiotowym  projekcie  uchwały.  Temat
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obudował szerokim kontekstem merytorycznym.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/198/16 w sprawie
zmian w budżecie miasta Grajewo na 2016 rok.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  podjęła  Uchwałę  Nr  XXIV/198/16 w sprawie  zmian
w budżecie miasta Grajewo na 2016 rok /Uchwała stanowi Załącznik nr 27 do Protokołu/ przy
21 głosach za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Podziękowała za zrozumienie potrzeb mieszkańców ulic Leśnej i Grzybowej.

ad 9j
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Procedurze uchwałodawczej poddała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania
Komisji Rady Miasta, ustalenia ich przedmiotu działania i składów osobowych, który odczytała.
Następnie  zwróciła  się  do  Przewodniczącej  obrad  wtorkowego  wspólnego  posiedzenia  Komisji
Rady Miasta o przedstawienie opinii Komisji w sprawie przedmiotowego projektu uchwały.
Pani  Monika  Stefańska  –  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu,  Zdrowia
i Rodziny
Poinformowała,  że  Komisje  na  wspólnym posiedzeniu  w dniu  23  sierpnia  2016  r.  pozytywnie
zaopiniowały  przedmiotowy  projekt  uchwały  /Opinia  Komisji  stanowi  Załącznik  nr  9
do Protokołu/.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Zapytała, czy do przedmiotowego projektu uchwały są jakieś uwagi bądź wnioski. Wobec ich braku
zarządziła głosowanie nad jej podjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/199/16
zmieniającą uchwałę w sprawie powołania Komisji Rady Miasta, ustalenia ich przedmiotu

działania i składów osobowych.
Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie podjęła Uchwałę Nr XXIV/199/16 zmieniającą uchwałę
w  sprawie  powołania  Komisji  Rady  Miasta,  ustalenia  ich  przedmiotu  działania  i  składów
osobowych  /Uchwała stanowi Załącznik nr 28 do Protokołu/ przy 21 głosach za,  0 przeciw,
0 wstrzymujących się.

ad 10
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła  punkt  dotyczący  odpowiedzi  na  interpelacje,  zapytania  i  wnioski,  zgłoszone  przez
państwa Radnych w punkcie 3.  Następnie zwróciła  się  do Burmistrza  o udzielenie  odpowiedzi
na pytania bądź wskazanie osoby, która tej odpowiedzi udzieli.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Odp.  na  sugestię  pana  Wiesława  Dembińskiego,  dotyczącą  tego,  co  dzieje  się  wieczorami
na parkingu przed Urzędem Miasta
Powiedział,  że  trzeba  wykonać  monitoring  wizyjny  w   newralgicznych  punktach  miasta,  jeśli
pojawią się środki zewnętrzne na taki cel.
Odp.  na  pytanie  pana  Andrzeja  Mścichowskiego,  dotyczące  zapadniętych  studzienek
kanalizacyjnych na ul. Ełckiej
Powiedział, że wystąpimy w tej sprawie do GDDKiA.
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Odp. na pytanie pani Moniki Stefańskiej, dotyczące instalacji drugiego znaku na ścieżce rowerowej
w Parku Solidarności
Powiedział, że taki znak zostanie w najbliższym czasie umieszczony.
Odp.  na  pytanie  pana  Jerzego  Fidury,  dotyczące  rozpoczęcia  budowy  kanalizacji  sanitarnej
na terenach po byłej jednostce wojskowej
Powiedział, że jest to temat bardzo istotny, postaramy się jak najszybciej opracować dokumentację.
Dodał, że największy problem w materii uzgodnień sprawia GDDKiA – temat obudował szerokim
kontekstem merytorycznym.
Odp.  na  pytanie  pana  Zbigniewa  Fadrowskiego,  dotyczące  wyłonienia  wykonawcy  budowy
chodnika przy ul. Wiktorowo
Powiedział, że obecnie jesteśmy na etapie składania wniosku o pozwolenie na budowę. Jeśli takie
pozwolenie otrzymamy, przystąpimy do procedury przetargowej.
Odp. na pytanie pana Tomasza Babula, dotyczące podjętych czynności związane z przeznaczeniem
terenu między ulicami 9. PSK a ul. Ekologiczną
Powiedział,  że  mamy wypracowany pomysł  budowy garaży i  będziemy w najbliższym czasie
je proponować.
Odp. na pytanie pana Edwarda Bocia, dotyczące skierowania ciężkiego ruchu jadącego z Łomży
w stronę Białegostoku przez ul. Robotniczą
Powiedział, że jest to temat dotyczący zmiany organizacji ruchu przez GDDKiA, do której miasto
wystąpi z taką propozycją.
Pan Ryszard Chiliński – Zastępca Przewodniczącej Komisji Rewizyjnej
Zwrócił  się  z  prośbą,  by  na  skrzyżowaniu  wyjazdu  spod  bloków  14  i  16  na  os.  Południe
z ul. Krasickiego zamontować lustro.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wobec braku innych zgłoszeń uznała ten punkt porządku obrad za zrealizowany.

ad 11
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wypełniając porządek obrad, przedstawiła sprawozdanie Przewodniczącej Rady Miasta Grajewo
z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  /Sprawozdanie  stanowi  Załącznik  nr  29
do Protokołu/w zakresie:

 organizowania i przewodniczenia pracom Rady Miasta;
 kontaktu z mieszkańcami Grajewa;
 reprezentowania Rady Miasta na zewnątrz.

Następnie zwróciła się z  zapytaniem, czy ktoś chciałby zabrać głos w kwestii  przedstawionego
sprawozdania. Wobec braku zgłoszeń zarządziła głosowanie nad jego przyjęciem.

Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła sprawozdanie Przewodniczącej
Rady Miasta Grajewo z działalności w okresie międzysesyjnym.

Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła,  że  Rada  Miasta  jednogłośnie  przyjęła  sprawozdanie  Przewodniczącej  Rady Miasta
Grajewo  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  –  przy  21  głosach  za,  0  przeciw
i 0 wstrzymujących się. Podziękowała Radzie za tę decyzję.

ad 12
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Wypełniając porządek posiedzenia, przyjęciu poddała protokół z XXIII Sesji Rady Miasta, który
wyłożony  był  w  Biurze  Rady  Miasta,  a  obecnie  znajduje  się  w  sali  obrad.  Przypomniała,
co było przedmiotem obrad XXIII Sesji  /Informacja stanowi Załącznik nr 30 do Protokołu/.
Następnie zwróciła się z zapytaniem, czy ktoś chciałby wnieść uwagi lub zgłosić wnioski do treści
protokołu, a w związku z brakiem zgłoszeń zarządziła głosowanie.

12/13



Rada Miasta w głosowaniu jawnym jednogłośnie przyjęła Protokół Nr XXIII/16  z obrad
XXIII zwyczajnej sesji Rady Miasta z dnia 29 czerwca 2016 roku – bez wprowadzania zmian

w jego treści.
Głosowanie: 21 głosów za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się

Stwierdziła, że Rada Miasta jednogłośnie przyjęła Protokół Nr XXIII/16 z obrad XXIII zwyczajnej
Sesji Rady Miasta z dnia 29 czerwca 2016 roku – bez wprowadzania zmian w jego treści – przy 21
głosach za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się.

ad 13
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Otworzyła realizację punktu: „Wolne wnioski i informacje”.
Pan Zbigniew Fadrowski – Radny Miasta
Zapytał Burmistrza, czy wiadomo mu jest coś na temat oznaczenia liniami osi jezdni ul. Konstytucji
3-go Maja oraz niedokończeniu skarpy w tym miejscu.
Pan Dariusz Latarowski – Burmistrz Miasta
Powiedział,  że  organizacja  ruchu w tym miejscu jest  tak stworzona,  że nie  ma tam oznaczenia
poziomego. W kwestii skarpy powiedział, że będzie doprowadzona do porządku.
Pan Bogdan Wojsławowicz – Naczelnik WGK
Omówił  temat  organizacji  ruchu  na  ul.  Konstytucji  3-go  Maja  –  temat  obudował  szerokim
kontekstem merytorycznym.
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
Poinformowała o  pismach:

 mieszkańców ulicy Krótkiej w Grajewie /Załącznik nr 31 do Protokołu/;
 Towarzystwa  Opieki  nad  Zwierzętami  Oddział  w  Grajewie  /Załącznik  nr  32

do Protokołu/.
Przypomniała  też  o  zbliżających  się  w  mieście  imprezach,  na  które  wszystkich  zaprosiła.
W związku z brakiem innych zgłoszeń do dyskusji, zamknęła ten punkt porządku obrad.

ad 14
Pani Halina Muryjas-Rząsa – Przewodnicząca Rady Miasta
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz.  18.20 zamknęła XXIV Sesję Rady Miasta
Grajewo,  wypowiadając  następujące  słowa:  „Zamykam  XXIV  zwyczajną  Sesję  Rady  Miasta
Grajewo”.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokolant

Karol Rutkowski

Przewodnicząca Rady Miasta

 mgr Halina Muryjas-Rząsa

Załączniki znajdują się do wglądu w Biurze Rady Miasta Grajewo.

Retransmisja obrad dostępna pod adresem:

http://bip.um.grajewo.pl/rada_miasta_grajewo/transmisje_z_sesji_rady_miasta/
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